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Päätös Mökkiläistoimikunnan mökkiläisedustajat kertoivat edustamiensa alueiden 

kuulumisia. Kesä on mennyt hyvin kaikilla. Vartsalassa jonkin verran 
mäntykuolemia kuivuuden vuoksi. Pientareiden hoitoa korostettiin 
edelleen, näkyvyys risteyksissä heikkoa ja teillä ajetaan kovaa. Runsas 
rehevöityminen ja ruohottuminen vesialueilla herätti keskustelua. 
Muovinkeräyspisteitä toivottiin edelleen lisättävän muuallekin kuin 
keskustaan. Kirjaston valikoima ja palvelut saivat kiitosta. 
Lintutornin osalta jatketaan sijoittumispaikan etsimistä. 
 
Kunnanjohtaja kertoi Kustavin ajankohtaisista asioista. Koulun remontti 
etenee, mutta valmistuminen siirtyy ensi keväälle. Uusi kunnantalo 
toimitetaan suunnitellusti valmiina elementteinä marraskuun alussa, 
päiväkodin katto on remontoitu ja palvelukeskuksen katto on tulossa 
seuraavaksi remontoitavaksi. Myös kunnan vuokra-asunnot odottavat 
remontointia.  
Ensi vuoden talousarvio on valmistelussa ja kunnanjohtaja kertoi kunnan 
taloustilanteesta ja tulevista haasteista kuntakentällä liittyen mm. TE-
uudistukseen ja valtionosuuksien vähenemiseen. Kustavin kunnan 
strategiassa on kuitenkin kiinteistöverojen pitäminen kohtuullisena. 
Keskustelua herätti Varhan uudistukset terveydenhuoltopalveluissa ja 
julkisen liikenteen puuttuminen.  
 
Rakennustarkastaja kertoi Takviikin alueen valmistuvan vielä tämän 
vuoden puolella. Rakennuslupia käsitelty tähän mennessä vuotta 91 kpl, 
viime vuonna koko vuotena yhteensä 133 kpl. Vuoden 2025 alusta 
käyttöön uusi rakennuslupauudistus, joka sallii alle 30 neliömetrin 
suuruisten rakennusten rakentamisen ilman rakennuslupaa. Kustavi ottaa 
mielellään vastaan hakemuksia vapaa-ajan asunnon muuttamiseksi 
vakituiseksi asunnoksi. Nostettiin esiin myös Varhan linjaus, jossa 
kotihoidon palvelut ovat saatavissa vain kotikunnan alueella. 
 
Todettiin Kustavin kesän olleen ennätysvilkas. 

 


